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C o m i t e t u l  u l  S o c i e t a t e !  P o l i t e e n i e e  
' 

-----·· ---

Şedinţa Adunărei Generale de la 2 9  Sept. I90I 

Şedinţa se desch ide sub preşedenţia D-lui Ga

fencu. 

Se citeşte şi se aprobă sumarul şedinţei pre
cedente de la  I 5 Aprilie. 

D. Preşedinte comunică adunărei generale sco
pul pentru care ea a fost convocată, încredinţa
rea alimentărei cu apă a o._-aşului Craiova numai 
l a  ingineri streini . 

D .  Poenaru ţine să dea detalii asupra rolului 
d-lui Lindley în alimentarea cu apă a oraşului Bu
cureşti şi Iaşi , detal i i  cari nu  pun într'o lumină 
favorabilă activitatea d-sale la noi si cere ca a-, 
cele detalii să fie trecute în memoriul ce se va 
redacta. 

D. Perz'etzeanu, se opune şi e de părere a nu 
se face chestii personale cu d .  Lindley. 

D .  Puşcariu ') . 1. expune condiţiile în care se 
fac furniturile la noi . 

D. Răz'leanu arată că propunerea d-lui Poenaru 
s'ar putea vota numai după ce s'ar citi memoriu l  
propus de comitet . 

D .  Perz'etzeanu crede că se poate decide mai 
inainte, de oare-ce spiritul în care e făcut me
moriul este deja cunoscut. 

Adunarea decide a se citi memoriul. 
O. Cioculescu propune ca d-l Puşcariu să pre

zinte un studiu asupra chestiunei ridicate de d-sa, 
chestiune tranşată deja în Ungaria, unde cunoaşte 
d-sa condiţiile licitaţiilor. 

Asupra propuneri i d-lui Poenaru se decide ca 
ideea sft fie trecută în memoriu în mod general . 

Se suspendă şedinţa pentru a se face redac
tarea. 

La redeschiderea sedintel se citeste modificarea , , , 
D.  Gallea este contra modificărei. 

D .  Cucu arată că d-l Lindley n'a lucrat pentru 
Bucureşti, ci a dat două avisuri, unul a fost a
preciat, altul a fost recunoscut greşit .  

Apoi d-sa arată că Primăriile ar ajunge în con
diţii grele, dacă s 'ar infeoda l a o  singură persoană. 

D-l Perietzeanu respunde d-lui Cucu şi arată 
mai multe soluţii, între cari şi acele indicate în 
memoriu .  

D. Cucu arată că de fapt nu se întâmplă lu
cruri le cum crede d- l  Perietzeanu, ci se mono
polisează lucrările asupra unei persoane şi citează 

. . 
cazun precise. 

Se votează apoi memoriul fără modificarea pro
pusă. 

Se votează o comisiune compusă din d - l  Pre
şedinte şi d- l  Matak, care să prezinte memoriul 
Ministrului de Lucrări Publice si celui de Imerne. ' 

D.  Ră·ileanu propune ca Comitetul de redactie ' 
al buletinul u i  prin redactorul seu, să respundă la 
toate atacurile ce prin reviste ştiinţifice se aduc 
inginerilor. D-sa citează un numer din «Economia 
Naţională» unde corpul ingineresc este atacat sub 
iscălitura d-lui Stănescu si altele. Avem revista , 
noastră , să se respundă. 
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A dnnarra grncral:'\ vntca1. ;i aceast t1 prop1 1 1wrr . 

Se decide a se pul i l i ·�a în l 1 1 1 lct in  un studiu  

I I I .  t " ! >"' ;1  oras,· 1 1 -a�11pra p 1  oicclc o r  1 c a 1 m e n  arc cu " „ 

lu i  l l'lşi. lJ I in�incr Poenaru este rugat  a ad u n a  

datele necc"'arc. 
�cdinţa sc înch ide la orcic 1 I scara . 

I 1reşedinte, Al. Gafencu. 

Secretar, Const. R;i ifo11 n11 

Şcdi11fa C01111/el11/1u· de la I.) A· oembrc I9nI 

�edinţa se deschide la orele 9, sub preşedenţia 
O. lui Al. Gafenm, fiind presenţi D-ni i Balaba11 ,  

Gallea, Cas1'11n"r, 5tratz'lescu , Perictzcanu, Ri1ileanu. 

Caracostca , foncsru şi loachimcscu. 
O. Gafenm urează bună ven ire în noul local  

a l  Societăţei. D-sa aduce la cunoscinţa Comite

tului că a înmânat D-lu i  Ministru de Interne pe

tiţiunea votată de adunarea generală din 29 Sep
tembre. 0-1 Ministru a exprimat înalte sentimente 
de simpatie şi bună voinţă către corpul tecnic şi 
a asigurat că guvernul va avea tot· d'auna în ve
dere incuragiarea inginerilor români . 

Aceiaşi primire bine-voitoare a avut petiţia în

mânată D-lui Ministru de Lucrări Publice . 
Trecând la altă ordine de idei, 0- 1 Gafencu arată 

că a primit o invitare la concursul pentru ridica
rea unui monument lui George Duca jn curtea 
Gărei de Nord . 

D. Preşedinte consultă Comitetul dacă crede 

că ar fi loc să se respundă la nouile atacuri� ce 

se pretinde că s'au lansat inginerilor într'o înaltă 
adunare politică. 

0-1 Cas1'1111·r arată că intru cât nu se scie cert 

ce anume · � s'a q is tn acea adunare, şi se scie şi 
mai puţin dacă ceea-cc s'a qis era dirigeat contra 

inginerilor, e de părere a se trece la ordinea zi
lei, aşteptând ca atacur i le  să se preciseze . 

De aceiaşi părere sunt D-nii Gal/ea, Balaban şi 
cei alţi membr i i  µresenţi , ai;;a că se decide a aş
tepta ca aceste atacur i ,  dacă ele au existat, să 

se preciseze pentru a se putea r;\spunde în cu

noşcinţă de causă . 
O.  Preşedinte, crede c{1 ar li loc să se facă o ex

cursiune la Bragadiru p< ntrn a visita lucrările de 
alimentare şi arată că IJ. 1 I nspector genera l Radu 

t R  

s'a oferit a în l esn i cxcursiunea , dându-ne tot con 
cursu l .  Se decide a s e  aştepta un timp ma i  favo
rabil .  

Ne mai tl incl  nim ic. la  ordinea cJilei ,  şeo inţa sr 
suspcndf1 .  

Preşedinte � A 1.  Gafencu 
Secretar, A l. l 'crietzea n11 

»edr'nţa Comz'tetului de la 2 Decembre I9or 

Şedinţa s.e deschide la ora 9 p. m .  suh-pre

şed inţia d-lui Ga(encu. 
Presenţi d-nii Gal/ea , Casimir. Caracostca , Râ„-

lea nu. ,  .Stralilescu, Ionescu. 

D. Preşedinte e de părere ca Comitetul să 
formeze o lista de membrii care să se recomande 

Adunări i Generale pentru votare. 
O Caracostea întreabă de ce es numai 6 mem

bri i din Comitet şi nu  7 conform statutelor. 
O. lo1lescu arată că s 'a făcut o eroare, netre

cându-se în lista celor ce expiră mandatul şi d-l 

Gallea care eşise la sorţi pentru a în locu i pe re

gretatul G. Duca. 

O. Preşedinte spune că se va anunţa adunării 

generale că anul acesta expiră m andatul d-lu: 
Gali ea. 

D. Gallea r oagă comitetul a recomanda un 
altul Adunării Generale, d-sa ne mai putându 
se ocupa de Societate. 

O. Casi'mz'r arată că presenţa d-lui Gallea in 
Comitet este i ndispensabilă pentru bunul mers al 
Societăţii şi roagă. pe d-l Preşedinte a recomanda 

în special Adunării Generale alegerea d-lu i  Gallea. 

Se propune că membrii noi d-n ii /. Teodor şi I 
Popp şi se aprobă . 

Şedinţa se ridică la ora 9 1 /, . 

Preşedinte, Al. Gafencu. 

Secretar, /J. Tacu. 

Adunarea /{enerald de la 2 Dece111bre 

Şedinţa se desch ide la ora 9 1/ ,  sub preşedin
ţia d-lui Gafencu . 

Se citeşte sumarul şedinţei precedente şi se 

aprobă . 
D .  PrtJedinte com unica Adunării că conform 
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decisiunei luate la 29 Septembre de Adunarea 
Generală s'a dus la d. Ministru de interne, care 
ne a promis tot concursul. 

O.  Voiculescu spune că d .  Ministru a dat dej a 
o circulară primăriilor în urma cererei Societăţi i .  

D. Pre,sedinte spune că trebue însă să ne in· 
teresăm si noi . Nu trebue să lăsăm numai ca să 

) 

se citească în Buletin, ci trebue cu toţi să ne in-
teresăm şi să discutăm cu persoanele streine socie
tăţii chestiunile cari ne preocupă.  Numai ast-fel 
putem fi sigur i de succes . 

D .  Preşedinte comunică Adunării Generale că 
din eroare s'au pus pe l i sta celor ce es din Co
mitet numai în 6 în loc de 7 şi că trebuia adăogat 
şi d-l iv. Ga!!ea. 

Se procede l a  alegerea pregătitoare a 7 mem
brii în Comitet şi întrunesc voturi d-nii Balaban, 
Gallea, Răileanu,  Stratil escu , Cristodorescu , lo
nescu I . ,  D. Tacu , V. Urseanu, A. Babeş, Em. 
Davidescu, Se. Lahovari, Coandă, Al . Oavidescu , 
Cucu, E. Duperrex, A. Dimitrescu_, P.  Iliescu , C .  
Hălăceanu.  Ntimerul voturilor a fost de  24.  Se 
decide a se recomanda d-nii membrii esiti mai 

) ) 

sus în ordinea î n  care au fost scrişi , ordine in 
dicată de numerul voturilor obţinute . 

O .  Preşedz'nte comunică Adunării Generale că 
conform Statutelor în seara de r Oecembre ar 
fi trebuit să se tin1:\ banchetul anual al Societătii. ) ) 

O-sa arată toate încercările făcute în anul trecut 
pentru . ţine�ea unui banchet . Dar de şi costul 
se redusese pînă la 1 5 _ lei de persoană, totuşi nu 
s'a putut ţine banchetul .  O-sa spu ne c·ă Comite

tu l  e de părere ca în loc de banchet, să se ia 

la Societate in qiua de I 5 Decembre după Adu
narea Generală un ceaiu, un l unch etc. , ast-fel 
că costul nu ar trece peste 3 lei .  

D. Greceanu cere a se face să circule o listă 
pentru banchet, şi numai în urmă să se renunţe 
la dînsul  dacă numerul subscriitorilor nu ar fi 
suficient. 

O. Cast'mz'r arată că nu se va obtine nici un 
) 

rezultat . S'ar face cheltuel i fără nici un  folos . Nu 
s'ar putea trimete lista în Bucureşti fără a se în
ştiinţa în acelaş timp şi membrii din provincie. 

D. Tacu propune a se scrie în circulara pentru 
adunarea generală că va avea loc un banchet la  
1 6  Decembre, ş i  să se ceară respunsul celor ce 
aderă . Costul să fie ca anii trecuţi de 2 5 lei. Se 

19  

va an11nta acolo că dacă banchetul rtu se va tine 
) ) 

nu se va face cunoscut nimic, contrariu se va 
face cunoscut z iua s i  locul unde se va face banchetu l . 

) 

Cu modul acesta s'ar face cheltueli numai în cas 
de succes. 

O .  La!tovari propune a se face să circule o 

l istă în Bucureşti , şi numai dacă se va  vedea că 
sînt aderenţi suficienţi aci, să se comunice şi celor 
din provincie . 

D. Tacu spune că nu se pot discuta acum sta 
tutele, şi că trebue făcută invitaţiunea pentru 
banchet. 

D. J\iegruţi susţine că Adunarea Generală 
poate să decidă a nu se ţine banchetul. 

O. Casimir arată că statutul sau călcat deja  
de  oare-ce banchetu l  nu s'a făcut nici anul trecut 
nici anul acesta la timp. Va fi să mai reîncepem şi 
anul acesta demersul zadarnic tăcut anul trecut 

D. Preşedinte e de părere să se respecte forma. 
Roagă pe . d-l Tacu să se intereseze de această 
chestiune, a vorbi cu resta�ratorii în această pri
vintă si a se face o circulară membrilor. 

) ' 

D .  7 acu declară că primeşte . 
D .  Gal/ea spune că să nu  se facă angajamente 

de :..:ât dacă sănt mai mult de 30 persoane. 
D. Preşedinte comunică adunări i că se cere 

pentru serate, dărâmarea unui zid de la actualul 
local, O-sa arată că cu proprietarul nu  s'a vorbit 
mm1c m această privinţă. Apoi o cameră nu are 
parchet, a cărei punere ar necesita cheltueli . D-::;a 
propune a se face seratele în 2 camere. 

D.  Tacu propune să examinăm chestiunea, să 
se vază ce chel tueli ar necesita modificările ce se cer. 

D. Galiea spune că mai în toţi anii seratele au 
dat dificit�. O-sa primeşte să se facă ori-ce mo
dificări s'ar dori, care să nu ceară cheltueli · ne 
prevequte în buget. 

O .  Tacu cere a se da cheltueliie pe seama 
Comitetului ce va organisa seratele .  D-sa e de 
părere că acele cheltuel i  s'ar putea acoperi. 

O. Preşedinte propune ca chestiunea să se stu
dieze de către comisiunea de excursiuni si să făcă ) 

propuneri la şedinţa viitoare. 
Şedinţa se ridică la orele 1 01 30.  

Preşedinte, Al.  Gafencu. 

Secretar, D. Tacu. 
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!';'edinia se deschide sub preşedenţ ia d-lui  Al. 
(7a/enru la ora 9 '; 4 scara. fi ind prcsenţ i D-ni i : (,�I/ea, Cnsimir, loarln'mcsr11 , S/1-atilcsm ş i  R<li
lennu .  

Se citeşte procesu l verbal a l  �cdinţei prece-

dente şi se aprobă . 
D. Rdileanu dă citire dării de seam;i drspre 

activ itatea şi gestiunea financiară a Sncichlţci pc 

anul 1 90 1 ,  care se aprobă cu mici modificăr i . 
Se pr imeşte dimisia D - lor Cost::iche C . ,  Nicu

lescu Dacu Gh . ,  Cornea I . ,  Popescu Th. şi Popo 

vici Gr. şi se rad iază D- nii Hartman Fr. � i  De
metriade Se. G. pentru neplata cotisaţii lor . 

D. Gal/ea citeşte 1 5 comunicări ale membrilor 

întârziaţi cu plata cotizaţiilor, cari cerând reduceri, 
se obl igă a se pune la curent cu plata tntr'un 
timp scurt. 

Comitetul admite reducerile cerute . 

Preşedinte, A l .  Gafencu. 

Secretar , D. Ta cu.  

Şedz'nţa Comitetu!tâ din 18 Decemb1·e 190! 

Şedinţa se desch ide la orele 9 seara , sub pre
şedenţia D-lui Al. Ga/encu preşedinte, presenţi 
fiind D-nii Gal/ea, Casimir , loarhimescu �  Cristo

do1,escu , Tacu, lvegruţz', La/1ovari şi Davidesru. 
D-nu Preşed1'nte1 arată că la ordinea qi lei este 

alegerea biroului pe anu l 1 902 .  Numeru l mem

bri lor presenţi fiind insă restrâns, d sa propune 
ca alegerea să se amâne pentru o altă şed inţă 
şi la care să se invite cu insistenţă membrii co

m itetului , a lua parte ; propunere care se admite . 
Comitetul consultat în privinţa dalei când să 

se ţ ină acea şedinţă ,  decide ca ea să se fixeze 

de D-nu Preşedinte , nu însă mai înainte de 1 3  
Ianuarie viitor şi aceasta din causa serbători lor . 

D-nu Preşedinte comunică o scrisoare a <l-lui  
A .  Sali�ny prin care ·� i  d;i dem isinnea din Comi

tetul Societăţei . lJ sa a d u când elog i i d-lui  Saligny 
propune ca să se i nterv in:'1 pc lângă d-sa pentru 
a'şi retrage demisiunea. ! \opunere care se admite 
cu unanimitate. 

20 

Ne ma i fiind mm1c la ordinea <J ile i , şedinţa se 
r id ică la orele 9 ' , 2 .  

I 'rcşc<linle ,  A l .  Gafencu. 

Secretar, Gr. Ca8imir. 

Şedinţa Comitetului de la I] Ianuarie 1902 

Şedinţa se desch ide la orele 3 1 /2 p. m. suh 

preşedenţ ia D · lui A. Gafencu. fiind presenţi D-nii 
Bataban, Casimir, Cn'stodorescu, Davidescu, Gallea , 
/-f/r/eu, 1-a!tov0 1·y şi Tacu.  

Se citeşte sumaru l şedinţe i precedente şi se a-
probă . 

D. Preşedinte citeşte demisiunea D-lui C. Mi-

ronescu care se respinge în unanimitate şi se în
sărcinează biroul a comunica acest vot, arătând 

regretele comitetului pentru această decisiune şi 

stăruind pentru  a'şi retrage demisiunea. 
D. Prqedinte citeşte demisiunea D-lui Maior O. 

Boian care se respinge, invitându-l a şi -o retrage . 
D. Preşedinte citeşte o comunicam a D- lui M i -

nistru de Lucrări Publice făcută pe baza înşti in
ţărei prim ite de acel Minister din partea D-lu i 
Ministru de Interne că a intervenit pe lângă Primă

riele Comunelor pentru a se preferi la darea lu

crări lor publ ice în întreprindere pe Inginerii Ro

mâni celor streini. 
Comitetul ea act şi aduce mulţumiri verbale 

unanime D-lu i Herjeu. 
D. Freşedz'nte citeşte dem isiunea d in Com itet a 

D-lui G. Caracostea şi este de părere a se prim i 

întru cât D-sa o repetă şi că nu o dă decât con

vins fiind di nu poate să ea parte la lucrările 

Comitetului .  
D. Balaban este de aceiaşi părere. 
D. Tacu propune a nu se prim i demisiunea 

întru-cât D. Caracostea a adus în nenum�rate 

rânduri servi :ii Societăţe i şi că D-sa poate face 
parte din Comitet după cum admit chiar şi sta

tutele care fixează ca maximul numerului de mem

brii reşedinţi în provincie să nu treacă de 1/3 din 
totalul membrilor. 

Discuţiunea se închide. 
Se pune la vot şi se primeşte demisiunea cu 

majoritatea de 7 voturi contra 2 .  
D.  Prtştdi1ilt propune ca  să se aleagă un nou 

membru t n  comitet conform art . ::! 1 din Statute 

în locul d-lui Caracostea. 
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Se procede la vot ş1 resultatul este : 

I. Ionescu 7 voturi ales 
C. Hălăceanu 2 « 

Se proclamă membru al Comi tetului D-l Ion 
Ionescu.  

2 1  

D .  Pre.Jedinte propune c a  să se proceadă la  
alegerea biuroului ş i  roagă Comitetul a nu ' l  mai  
alege pe D-sa , de oare-ce multiplele sale ocupa
ţ iuni nu'i permit de cât foarte cu greu a se mai , 

ocupa de afacerile Societăţei. 
Se procede la  vot 

Al. Gafencu 8 voturi 
E .  Balaban r « 

Se proclamă ales preşedinte pentru t 902 D-l 
Al.  Gafencu . 

Se procede la alegerea a doi Vice-Preşedinţi 
s1 obtine : I I 

D .  E. Balaban 8 voturi . 
(( V. Brăt ianu 4 (( 

(( N. Herjeu 3 ({ 

(( Gr. C<tsimir 2 (( 

(( Matak (( 

Se proclamă Vice-Preşedinte D-l E .  Balaban , 
pentru al doilea loc se procede la o nouă votare 
ş1 obţin : 

D. V .  Brătianu 8 voturi 

« Gr. Casimir r vot 

Se proclamă al doilea Vice-Preşedinte D-l V .  
Brătianu .  

Se aclamă Casier D-l  N. Gallea. 
Se procede lct alegerea secretarilor o bţin : 

D.  Tacu 8 voturi 
(( Peretz 6 (( 

({ Lahovary 6 (( 

(( Ionescu 6 ({ 

(( Davidescu r (( 

Se proclamă Secretar D. Tacu şi se procede 
la  o nou'1 votare pentru celelalte două locuri, ob
ţin : 

D. Perietzeanu 7 voturi 
(( Ionescu 7 (( 

(( Lahovary 4 (( 

Se proclamă secretari D ·nii A .  Perietzeanu Sl 
, 

I .  Ionescu. 
Se procede la alegerea Comisiunei de escursi i 

Sl obţin : I 

D.  E. Duperrex 9 voturi 
(( E. Davidescu 9 (( 

(( Se. Lahovary 8 (( 

(( Cristodorescu 7 (( 

(( c. Răileanu 6 (( 

(( Iliescu 6 (( 

(( Stratilescu 5 (( 

(( Gr. Greci anu 2 (( 

(( Tacu 2 (( 

Se proclam ă membri ai Comisiunei de escur
siuni D- nii Uuperrex, Davidescu, Lahovary, Cris
todorescu , Răileanu şi Il iescu. 

D. Fre,sedz"tztc pune în discuţiune chestiunea 
publicărei Buletinului .  

D. Ga!!ea propune ca faţă cu scăderi le veni
turi lor, buletinul să nu mai apară de cât trimes
trial .  

D.  Tacu propune ca buletin
.
u l  să se transforme 

într'un memor ial în care să. nu se publ ice decât 
I ucrări sau recensii originale şi care se apară când 
se v a  fi strâns materie suficientă pentru un for
mat stabi lit. 

D. Herfeu este de părere să se facă on-ce 
sacrificii pentru a nu se reduce apariţia Buleti
nului . 

D. Ba!aban este de aceaşi părere. 
Se amână discuţia pentru şedinţa viitoare care 

se fixeaz<.\ pentru Duminecă 20 Ianuarie curent, 
ora 2 1/2 • 

Şed inţa se ridică la ora 5 .  p.  m .  

Presedinte. Al. Gaf encu. 
, , 

Secretar, D. Tac u  
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